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Parlamentul scoate “pãcãnelele”
din oraºele mici ºi din comune
lActul normativ adoptat ieri de Camera Deputaþilor, în calitate de for decizional, ar urma
sã aibã efecte în 90% din localitãþile þãriilOpoziþia politicã susþine cã noua lege nu are un
impact semnificativ asupra industriei pãcãnelelorl Cu toate acestea, întreprinzãtorii din
domeniu susþin cã vor fi afectate 250 de companii mici ºi mijlocii care deþin, în total,
35.000 de aparate în localitãþile respective

L
ocalitãþile care au maximum
15.000 de locuitori nu vor mai
avea sãli de jocuri de noroc,
potrivit unui proiect de lege

adoptat, ieri, de Camera Deputaþilor,
în calitate de for decizional. Deputa-
þii s-au exprimat cu 243 de voturi
pentru, patru voturi împotrivã ºi doi
parlamentari care nu au exprimat ni-
cio opþiune.

Potrivit actului normativ care a
trecut de Parlament cu o largã majo-
ritate ºi care va fi înaintat preºedin-
telui Klaus Iohannis spre promulga-
re, în cazul în care nu va fi atacat
înainte la Curtea Constituþionalã a
României, spaþiul comercial în care
operatorul exploateazã jocuri de no-
roc, dacã are amplasate mijloace de
joc de tip slotmachine, trebuie sã se

afle într-o unitate administrativ-te-
ritorialã cu o populaþie mai mare de
15.000 de locuitori. Dovada numã-
rului de locuitori se face prin adeve-
rinþã eliberatã de primãria în a cãrei
razã teritorialã se aflã spaþiul pro-
pus.

GEORGEMARINESCU
(continuare în pagina 3)

Bãtãlia Bucureºtilor

U
ite acuº, acuº, acuº vine vre-
mea sã bãgaþi votul în urnã ºi,
luaþi de treburi, necazuri ºi
nevoi, n-aþi avut timp nici sã

vã lãmuriþi bine. Sper din toatã inima
cã aveþi ºi bucurii, dar pe acelea nu
putem da vina, mai ales cã sunt,
totuºi, mult prea puþine! Iar dintre toa-
te alegerile anului acestuia, cele pen-
tru Primãria Bucureºtilor par, de de-
parte, cele mai înfocate, cele mai inte-
resante. Motive, berechet!

Este pentru prima datã cînd �omare
coaliþie�, adicãdouãpartidecare sunt la
antipozi din punct de vedere al ideolo-
giilor ºi, prin consecinþã, promoveazã
soluþii radical diferite pentru gestiona-
rea marilor probleme publice, ºi-au dat
mînã cu mînã, nu dupã modelul unirii
peste Milcov, ci dupã modelul clasicu-

lui Caragiale: �pupat toþi piaþa ende-
pendenþi�! Aºa, la nivelul simþului co-
mun ºi al aritmeticii de clasa a II-a, so-
luþia este fãrã cusur. Omul coaliþiei
�PSDNL� ar trebui sã treacã fãrã efort
peste ºtacheta ridicatã la 50%. Înãlþime
la care nici un alt candidat nupoatemã-
car sãviseze.Dupãcumunii cîrcotaºi ºi
observatori mai atenþi ai problemei au
scos la ivealã, însã, nu de ieri de azi,
aritmetica elementarã ºi politica electo-

ralã nu sunt surori, ba nicimãcar priete-
ne.Sunt fiecaredinalt film!Cegaranþie
existã cã struþocãmila scoasã din graj-
durile înfrãþite ale PSD ºi PNL este ca-
pabilã sã se þinã singurã pe picioare?
Maimult, sã îl care în spate pe candida-
tul scos din pãlãrie de �marii preoþi ai
politicii de coaliþie� ºi sã-l treacã pri-
mul dincolo de linia de sosire a compe-
tiþiei pentru Primãria Capitalei?

(continuare în pagina 3)

NiciAmericanu îºi
permite infrastructura
pentruadoptarea
automobilelorelectrice

D
evine tot mai evident cã
adoptarea la nivel de
masã a automobilelor
electrice (AE) este o
fantezie. Dimen-
siunile sale în va-
rianta americanã

au fost prezentate recent înWall
Street Journal de doi reprezen-
tanþi ai Centrului Naþional pen-
tru Analize Energetice, Jonat-
han Lesser ºi Mark Mills.

Dupã cum scriu Lesser ºi
Mills, noile standarde pentru emisiile
de CO2 publicate de Agenþia pentru
ProtecþiaMediului (EPA) aratã omare
încredere în creºterea acceleratã a nu-

mãrului deAEpedrumurileAmericii.
Standardele extrem de dure au de-

terminat criticii sã acuze EPAcã forþe-
azã adoptarea automobilelor electrice

prin aproape toate mijloacele,
mai puþin interzicereadirectã a
fabricãrii ºi comercializãrii
automobilelor cu motoare cla-
sice.

Chiar ºi EPA admite cã þin-
tele pot fi respectate doar dacã
vehiculele electrice reprezintã
mai mult de jumãtate din

vânzãrile de vehicule noi pânã în
2032.

Dar �acest lucru nu se va întâmpla
prea curând�, dupã cum subliniazã au-

torii, în condiþiile în care �adoptarea
pe scarã largã a vehiculelor electrice
va necesita o extindere fãrã precedent
ºi extrem de costisitoare a reþelelor
electrice locale�.

Tocmai acest aspect este deseori
neglijat în declaraþiile sforãitoare ale
autoritãþilor politice, de parcã nu ar re-
prezenta oproblemãmajorã dinnume-
roase puncte de vedere.

WSJ subliniazã cã, dincolo de su-
mele uriaºe necesare pentru moderni-
zarea, restructurarea ºi extinderea re-
þelelor electrice, existã probleme ºi
mai mari, cum ar fi lipsa resurselor re-
ale ºi a resurselor umane pentru con-
struirea ºi întreþinerea reþelelor.

Datele prezentate deLesser ºiMills
aratã cã este nevoie de �creºterea
uriaºã a producþiei de transformatoare
electrice, împreunã cu mai multe cen-
trale electrice ºi linii de transmisie
pentru producerea ºi livrarea ener-
giei�.

În condiþiile în care existã între 60 ºi
80 de milioane de transformatoare de
distribuþie în cartiere, care sunt proiec-
tate pentru sarcinile existente, rata de
înlocuire a transformatoarelor vechi
nu este suficientã.

Estimãrile preluate de autori aratã
cã sunt vândute anual circa un milion
de transformatoare noi în SUA. Circa
douã treimi sunt utilizate pentru înlo-

cuirea celor vechi.
�Aceastã ratã de înlocuire nu este

nici pe departe pemãsura viselor EPA.
Vor fi necesare milioane de transfor-
matoare, mai multe ºi mai grele, pen-
tru a face faþã unor niveluri de putere
mai ridicate ºi unei utilizãri mai frec-
vente, chiar dacã multe vehicule elec-
trice sunt încãrcate peste noapte�, se
subliniazã în articolul WSJ.

Instalarea unor transformatoare
maimari ºimai grele înseamnã ºi înlo-
cuirea stâlpilor de susþinere, adicã pro-
ducþie suplimentarã de ciment, una
dintre cele mai mari surse de emisii de
CO2 ºi de particule în suspensie.

(continuare în pagina 12)

„Pornim
la drum cu
cel mai
mare buget
din istoria
Iaºiului”
(Interviu cu Mihai Chirica,

primarul Municipiului Iaºi)

Reporter: Cum a încheiat anul
2023 Primãria Iaºi?
Mihai Chirica: Anul 2023 a fost

unul complicat, din cauza crizelor
multiple care au afectat nu doar Rom-
ânia, ci întreaga lume. Existã un rãz-
boi cumplit lângã graniþele noastre,
aproape de Iaºi, existã un alt conflict
militar în Orientul Apropiat, existã o
crizã alimentarã care afecteazã mai
ales Africa, dar nu numai, existã o re-
cesiune economicã, care gripeazã
marile economii ale lumii, existã o
explozie a populismului ºi extremi-
smului pe întreaga planetã, dar cu
precãdere în Europa. Cum Iaºiul este
un oraº mare, cu conexiuni peste tot
în lume, cu investiþii uriaºe din fondu-
ri europene, dar ºi din alte surse, era
normal ca aceastã poli-crizã sã ne
afecteze într-o oarecare mãsurã ºi pe
noi. Din fericire, marile noastre pro-
iecte au continuat, iar pentru 2024
pornim la drumcu celmaimare buget
din istoria Iaºiului!
Reporter: Ce obiective de investi-

þii aveþi pentru anul în curs?
A CONSEMNAT
EMILIAOLESCU

(continuare în pagina 11)

I
aºiul a început anul 2024 cu cel
mai mare buget din istoria sa,
afirmã Mihai Chirica, primarul
municipiului. Conform domniei

sale, bugetul general al Iaºiului pen-
tru acest an depãºeºte 2,6milioane de
lei. Mihai Chirica ne-a vorbit, într-un
interviu, despre variatele ºi moderne-
le proiecte de investiþii pe care muni-
cipalitatea le are în plan, adãugând:
�Obiectivul primordial al Primãriei
Municipiului Iaºi este sã gãseascã so-
luþiile cele mai potrivite pentru a face
viaþa tuturor locuitorilor oraºului mai
bunã. Am investit permanent în infra-
structurã, mediu, educaþie ºi sãnãta-
te. Cu ajutorul fondurilor europene am
continuat modernizarea Iaºiului, pre-
cum ºi recuperarea ºi valorizarea
moºtenirii culturale ºi istorice. În
plus, am sprijinit mediul de afaceri,
Iaºiul devenind un «oraº magnet» de-
schis investiþiilor ºi marilor proiecte
care genereazã plusvaloare�.

CÃLIN
RECHEA

Este pentru prima datã cînd �o mare coaliþie�, adicã douã partide
care sunt la antipozi din punct de vedere al ideologiilor ºi, prin
consecinþã, promoveazã soluþii radical diferite pentru
gestionarea marilor probleme publice, ºi-au dat mînã cu mînã, nu
dupã modelul unirii peste Milcov, ci dupã modelul clasicului
Caragiale: �pupat toþi piaþa endependenþi�!


